
 

 
Oslo, 17.10.2022 
 

Referat fra møte i Rådet 17. oktober 2022 (2022/5) 

Sted:  Møtet avholdes i MS Teams 
Møtetid: Mandag 17. oktober 2022 kl. 10-12 
 
Til stede: 
Fra rådet:     Fra administrasjonen: 
Birger Vikøren     Geir Axelsen, administrerende direktør 
Claire Armstrong    Bjørnar Gundersen, administrasjonsdirektør 
Grete Brochmann (forfall)   Herborg Bryn, kommunikasjonsdirektør  
Marta Ebbing     Richard Ragnarsøn, internasjonalt sekretariat 
Jørgen Elmeskov     Marit Hoel, referent (fagsiden)    
Helge Veum     Wenche L D Friestad, (referent)   
Forfall: Astrid Undheim    Øvrige deltakere: 
      Roger Jensen og Jan Henrik Wang (sak 2022/5/3) 

Camilla Rake, Heidi R. Jakobsen og Aina Silnes (sak 
2022/5/4) 

      Ann-Kristin Brændvang og Thorleiv Valen (sak 
2022/5/5) 

 

Saker 
Til vurdering 

Sak 2022/5/1 Godkjennelse av innkalling 

Sak 2022/5/2 Forslag til nasjonalt statistikkprogram fra 2024   

Sak 2022/5/3 Innhenting av transaksjonsdata fra internasjonale betalingskort 

Sak 2022/5/4 Større satsinger – status på arbeidet med satsingsforslag 2024 og 

 forslag til satsingsforslag 2025  

 

Til orientering: 

Sak 2022/5/5 Kvitteringsdata fra dagligvarekjedene og transaksjonsdata fra Nets - status 

  

 

 

Aktuelle saker – Orientering fra administrerende direktør: 

• Oppdatering av strategi for SSB 

• Forslag til langtidsplan og -budsjett 2023-2025 

• Mulig sikkerhetsavvik 

• Status for tiltaksplanen etter Peer review 

 

 

Eventuelt 

  



 

Rådets behandling 

 
Rådets leder ønsket velkommen til rådsmøtet. 

 
Sak 2022/5/1 Godkjennelse av innkalling 
Dokument Innkalling_møte i Rådet_17-10-2022 
 
Det var ingen merknader til utsendt innkalling med saksliste. Sakslisten ble godkjent.  
 
 

Saker til vurdering: 

Sak 2022/5/2 Forslag til nasjonalt statistikkprogram fra 2024 
Dokument Sak2022-5-2_Notat_Forslag til statistikkprogram 2024-2027 
Dokument Sak2022-5-2_Forslag til nasjonalt statistikkprogram 2024-2027_20220930 
 
SSB ble i brev fra Finansdepartementet av 26. august 2021 bedt om å levere forslag til neste 
flerårige statistikkprogram innen 1. november 2022. Det nye statistikkprogrammet skal gjelde 
fra 1. januar 2024. Departementet ønsket i tillegg en tilrådning på hva som er hensiktsmessig 
lengde på neste programperiode. SSB har utarbeidet forslaget etter innspill fra medlemmene i 
Utvalget for offisiell statistikk, egne avdelinger og forskningsinstitutter, samt drøftinger med 
enkelte myndigheter som anses som aktuelle nye produsenter av offisiell statistikk. Utvikling 
av offisiell statistikk i kommende periode ble drøftet med rådet i møtet 13. juni 2022. Rådet 
anbefalte at nye satsinger kobles på viktige utviklingstrekk i samfunnet. 
 
Marit Hoel fra internasjonalt sekretariat orienterte om hovedtrekkene i programforslaget. SSB 
anbefaler at programmet skal gjelde for årene 2024–2027. Forslaget viderefører i all hovedsak 
statistikkene fra det første programmet. SSB har lagt vekt på å vurdere behovene for utvikling 
av offisiell statistikk i neste periode. Forslaget omtaler nær 70 utviklingstiltak innenfor nesten 
halvparten av delområdene, herunder innlemmelse av statistikk fra seks nye produsenter.   
 
Rådet hadde følgende synspunkter: 

• Fire år anses for å være hensiktsmessig lengde på programperioden. 

• Det er gjort et solid arbeid med forslaget. Det viser ambisjoner om utvikling av offisiell 
statistikk på mange områder. Det vil være nyttig med en samlet oversikt over 
utviklingstiltakene. 

• Med et forslag om 6 nye produsenter av offisiell statistikk bør SSB vurdere 
konsekvensene for Utvalget for offisiell statistikk og for arbeidet med kvalitetssikring 
av offisiell statistikk.  

• Det er viktig at programmet er formulert slik at det ikke utfordrer personvernhensyn. 

• På noen konkrete punkter kan teksten klargjøres og forbedres språklig. 
 
SSB opplyste at en oversikt over utviklingstiltakene vil bli sendt sammen med programforslaget 
1. november. 
 
Oppsummering: Rådet støttet forslaget til nasjonalt statistikkprogram 2024–2027. 
 
 
  



 

Sak 2022/5/3 Innhenting av transaksjonsdata fra internasjonale betalingskort 
Dokument Sak2022-5-3_Notat_IBK til Rådet 
Dokument Sak2022-5-3_Vedlegg_Kost-nytte-vurdering i medhold av § 10 – IBK 

07.10.2022 
 
Roger Jensen fra avdeling for metodeutvikling og datainnsamling og Jan Henrik Wang fra 
avdeling for nærings- og miljøstatistikk orienterte om at SSB utreder innhenting av aggregerte 
transaksjonsdata fra internasjonale betalingskort til bruk i statistikkproduksjon. Arbeidet er en 
oppfølging av tidligere vedtak om opplysningsplikt overfor Vipps AS om utlevering av 
betalingstransaksjoner summert per foretak som mottar penger. I denne vedtakssaken ble det 
pekt på at opplysningsplikt for tilsvarende data overfor andre finansielle foretak vil bli vurdert 
for å sikre et mer heldekkende bilde av foretakenes omsetning. 
 
SSB har kartlagt at data fra foretak som registrerer og foretar oppgjør for internasjonale 
betalingskort i Norge vil brukes i flere nærings- og økonomiske statistikker. Dataene vil kunne 
erstatte utvalgsdata og redusere oppgavebyrde. Det vil også være gevinster som økt aktualitet, 
økt hyppighet og flere spesifikasjoner i statistikker. SSB har hatt grundig dialog med dataeiere 
om ønsket dataleveranse. Ved å be om aggregerte daglige transaksjonsdata minimeres 
personvernkonsekvensene da det ikke vil være mulig å koble data mot kortinnehaver. Det er 
utarbeidet et første utkast til kost-nyttevurdering for innhenting av de aktuelle opplysningene. 
Når denne har vært til kvalitetssikring hos dataleverandørene, planlegger SSB å vedta 
opplysningsplikt. 
 
Rådet hadde følgende kommentarer: 

• Det er bra at SSB løser denne saken med aggregerte data. Det er viktig å arbeide ut fra 
dataminimeringsprinsippet i henhold til GDPR. SSB kan sjekke om tidligere saker i 
personvernnemnda er relevant for behandlingen av enkeltpersonforetak. 

• Det er samsvar i oppgavebyrde med den som er tillagt aktører som Vipps og 
BankAxept. Byrden vurderes som forholdsmessig. 

• Det bør klargjøres hvilke dataeiere som får besparelser, hvem som får større 
kostnader, og hvor mye oppgavebyrden vil bli redusert samlet sett. 

• Hvilken betydning har andre betalingsformer, som for eksempel kryptovaluta? 

• Har det konkurransemessige implikasjoner hvis data kan utleveres til forskning og 
analyse 15 dager etter transaksjonstidspunktet, slik SSB legger opp til? 

 
SSB sa at statistikkbehovene har vært styrende for dataetterspørselen. SSB vil klargjøre 
betydningen for enkeltpersonforetak og for oppgavebyrde i kost-nyttevurderingen. Dekningen 
for de planlagte kildene er god. Utviklingen av nye betalingsformer kan gi utfordringer over tid. 
Betalinger med kryptovaluta eller gjennom betalingsløsninger som Klarna og liknende, vil ikke 
dekkes med de nye kildene. SSB vil ikke kunne utlevere data til forskning og analyse før offisiell 
statistikk er publisert, og det vil være likebehandling for Vipps og andre foretak med 
tilsvarende data. Fristen på 15 dager etter transaksjonstidspunktet er avklart med Vipps 
tidligere.  
 
Oppsummering: Rådet støttet SSBs planer om bruk av aggregerte transaksjonsdata fra 
internasjonale betalingskort i nærings- og økonomisk statistikk. Rådet anbefalte at kost-
nyttevurderingen klargjøres på noen punkter. 
 
 
  



 

Sak 2022/5/4 Større satsinger – status på arbeidet med satsingsforslag 2024 og  
 Forslag til satsingsforslag 2025 
Dokument Sak2022-5-4_Notat_Satsinger 2024 og 2025 
Dokument Sak2022-5-5_Vedlegg_Satsingsforslag 2024  
 
Bjørnar Gundersen og Camilla Rake fra avdeling for administrasjon orienterte om status for 
arbeidet med satsingsforslag til budsjettprosessen for 2024. Det arbeides med flere mulige 
satsingsforslag: Bedre deling av data, informasjonssikkerhet, miljø for data, statistikk og 
indikatorer for bærekraftig utvikling, økosystemregnskap og samleforslag for andre 
utviklingstiltak i statistikkprogrammet. Fristen til Finansdepartementet er 1. desember, og 
vurderingene er ikke ferdige. 
 
Rådet ga følgende innspill: 

• SSB bør konsentrere seg om et fåtall satsingsforslag. Det er en fordel med brede 
forslag som samler flere temaer. 

• Det er viktig med satsingsforslag som understøtter statistikkprogrammet. Andre 
begrunnelser er EØS-forpliktelser, politiske prioriteringer og SSBs bidrag til 
verdiskaping og måloppnåelse hos andre aktører.  

• Satsing på deling av data og informasjonssikkerhet bør ses i sammenheng. 
Informasjonssikkerhet er et aktuelt tema for mange virksomheter. 

• SSB bør identifisere hvilke oppgaver som kan prioriteres ned for å gjøre plass til 
satsingene. 

 
SSB sa at det gjøres strenge prioriteringer og avveininger når det skal konkluderes med hvilke 
satsingsforslag som skal fremmes. SSB legger vekt på å bygge videre på temaer som ble 
presentert for Finansdepartementet i fjorårets budsjettprosess. 
 
Oppsummering: Rådet anbefalte at SSB konsentrerer seg om få og brede satsingsforslag. 
 
 
Saker til orientering: 
Sak 2022/5/5 Kvitteringsdata fra dagligvarekjedene og transaksjonsdata fra Nets –  
 status  
Dokument Sak2022-5-5_Status kvitteringsdata fra dagligvarekjedene og  
 transaksjonsdata fra Nets 
  
Ann-Kristin Brændvang fra avdeling for person- og sosialstatistikk og Thorleiv Valen fra 
avdeling for administrasjon orienterte om historikken i saken. Coop, NorgesGruppen og Nets 
har påklaget SSBs vedtak om opplysningsplikt. Klagene har fått oppsettende virkning, og 
strømming av data er stanset. SSB har behandlet klagene på grunnlag av statistikkloven. 
Vedtakene ble ikke endret, og klagesakene ble oversendt til Finansdepartementet i 
begynnelsen av oktober. Datatilsynet er i gang med tilsynssak på bakgrunn av 
personvernregelverket. SSB har levert en redegjørelse til Datatilsynet. Det er viktig og nyttig at 
saken diskuteres i rådet og i offentligheten. SSB arrangerer seminarer for å belyse temaer 
knyttet til stordata og dataminimering. 
 
 
  



 

Aktuelle saker – orientering fra administrerende direktør: 
 
Oppdatering av strategien for SSB vil bli vurdert våren 2023. 
 
Arbeidet med forslag til langtidsplan og -budsjett 2023-2025 har ikke kommet langt ennå. 
Utover satsingsforslagene ligger det an til mindre justeringer. 
 
SSB har sendt avviksmelding til Datatilsynet etter et mulig sikkerhetsavvik. Det var en 
programmeringsfeil i forbindelse med test av ny løsning for app-data. SSB anser det som 
usannsynlig at personopplysninger har blitt kompromittert.  
 
SSB venter fortsatt på formell tilbakemelding fra Eurostat på tiltakslista etter Peer review. 
 
 
Eventuelt 
 
Rådets leder ba sekretariatet invitere de ansattes representanter til et møte i tilknytning til det 
fysiske møtet 8. desember. 

 
 

Oslo, 17. oktober 2022 
 

 

 

 
_____________________________   ____________________________ 
Birger Vikøren      Jørgen Elmeskov 
rådets leder (sign.)     (sign.) 
 
_____________________________   ____________________________ 
Claire Armstrong     Grete Brochmann 
(sign.)       (sign.) 
 
_____________________________   ____________________________ 
Marta Ebbing      Helge Veum     
(sign.)       (sign.) 


